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Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 

D. 24. jan. 2024 

Mødested/lokale 

Personalerummet  

Mødetidspunkt kl. 

16.30 
 
 
 

Sluttidspunkt kl. 

18.45  

Deltagere: Nya, Hanne, Gitte, Hanne, Helle, Jeanette B, Anja, André, Belma, Mahmoud 

Evt. afbud bedes 
meddelt  

Jeanette G 

Rikkemai 
 

Direkte telefonnr.  

76814000 / 28221688 

Ordstyrer: Hanne  
Referent: Nya 

 

Referat     

1. Elevrådet/Mahmoud og Rikmai/15 min 

a. Hvordan går det i boden?  
På sidste Elevrådsmøde, blev der byttet lidt rundt på nogle vagter. Der er justeret på priserne, så  
alle drikkevarer koster 5 kr.  
Elevrådet har talt med Gitte om, at de skal blive bedre til at fylde køleskabet og skuffen op med  
varer, og det er vigtigt, at alle varer stilles pænt op på bordet, når boden åbnes for salg.  
Der sælges igen kyllingepølsehorn.  
 

b. Andet 
Elevrådet har set på de sedler, der er kommet i Elevrådets postkasse. 
 
Der er to ønsker om Sommerkoncert. Elevrådet er positive overfor det forslag, men det må være  
op til de voksne på skolen. Gitte har talt med Elevrådet om, at der jo også er skolefest i maj  
måned, så det godt kan blive meget med både en skolefest og en sommerkoncert. Det kræver  
også meget forberedelse af de voksne og lave en ekstra koncert.     
 
Der var også en seddel om, at vi alle skal være gode ved hinanden. Det synes Elevrådet, at vi er i  
gang med, da vi har lavet en fælles indsats på skolen om ”Vi taler pænt – den gode tone”.  
Forældrene i skolebestyrelsen oplever, at indsatsen virker. Børnene kommer hjem og fortæller om  
det. 
 

c. Ønske fra bestyrelsen til Elevrådet: Elevrådet skal lave en undersøgelse i 3.-6. klasse, 
hvor de spørger, hvad klasserne synes om de aktiviteter, der er lavet i forhold til Den 
gode overgang til 7. klasse på VMS. Undersøgelsen skal laves inden det fælles 
bestyrelsesmøde d. 22/2/24. 

Elevrådet har lavet en evaluering i klasserne.  
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3. klasse: Turen til Søndermarkskoven i slutningen af 2. klasse var god, og de har skrevet breve 
med de to andre skoler. De har lavet en quiz til de andre skoler. De har selv kun modtaget 1 brev.  
 
4. klasse. Senere på året skal de på tur til Vejle Midtbyskoles kolonihave. Sidste år skrev de breve, 
og de var til en god idrætsdag, Vejle Midtbyskole havde inviteret dem til, hvor de var i DGI Huset.   
 
5. klasse: De to andre skoler har været på besøg på Højen Skole, hvor de lavede lege og  
samarbejdsøvelser. Det var en god dag. De skal selv besøge de to andre skoler senere på året.  
 
6. klasse: I 5. klasse havde Højen Skole besøg af de andre skoler. De var også inde på Vejle  
Midtbyskole, men klasse blev ikke inviteret til Grejsdal Skole. I dette skoleår har de ikke lavet  
noget endnu, men de skal invitere de to andre skoler ud og se 6. klasses skolekomedie.  
 
Nya tager elevernes evalueringer med til det fælles skolebestyrelsesmøde, der skal holdes d. 
22/2/2024, hvor det skal fremlægges for de tre bestyrelser.  
 
2. Evaluering af bestyrelsens arrangement ved Decemberkoncerten d. 14/12. Hanne/ 15 min 

a. Hvordan forløb eftermiddagen? 
Forældrene synes, at det gik godt med at forberede æbleskiver og gløgg. Der var en god struktur,  
men det er tidskrævende. Forældrene i skolebestyrelsen skal møde ind 1 ½ før arrangementet og  
gøre klar sammen med ledelsen.   
Forældrene synes, at selv Decemberkoncerten var virkelig god. De oplevede, at der var en god  
sammenhæng i koncerten, og de var meget imponerede over det.   
   

b. Hvordan var længden af arrangementet?  
Forældrene synes, at det er godt, at krybbespillet er lagt sammen med Decemberkoncerten. Det  
var rart, at man som forældre kun skulle komme til et arrangement på skolen én gang i december  
måned. Det fungerede godt, at det var lagt sammen. Det ønsker forældrene, at vi holder fast i. 
 

c. Ønsker bestyrelsen at gøre det samme næste år? 
Vi drøftede, om vi skal blive ved med at have den del af arrangementet, hvor bestyrelsen serverer  
æbleskiver og gløgg på skolen før koncerten, eller vi bare skal starte med Decemberkoncerten.  
Det er bestyrelsen oplevelse, at forældrene og søskende primært kommer for at høre koncerten. 
Skolen er meget opmærksom på, at vi ikke skal indkalde til for mange arrangementer, og de ikke  
skal være for lange, da det kan presse mange familier. Bestyrelsen oplever, at mange familier er  
optaget af at få en god plads til koncerten, så de hurtigt forlader arrangementet på skolen.  
Samtidig kræver det meget forberedelse for både bestyrelsen og skolen.  
Der var enighed om, at vi næste år ikke inviterer til æbleskiver og gløgg. Den del af arrangementet  
sløjfes. Skolen inviterer kun til Decemberkoncert. Skolen vil så bare åbne dørene til koncerten lidt  
før koncertens start. Der var enighed om, at koncertens længde var passende.   
 
3. Planlægning af arrangement med Rune Kappel d. 9. april/Hanne/ 30 min  

a. Reklame for arrangementet  
Venner for Højen betaler hele arrangementet. Det betyder, at arrangementet kan være gratis.  
Venner for Højen er indstillet på, at skolebestyrelsen må bestemme, hvordan vi vil afvikle  
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arrangementet. Foredraget bliver for alle i byen, og forældre på skolen. Foredraget er fra kl. 19.00- 
20.30. Hanne taler med Venner for Højen om reklame for arrangementet. Det drøftes også, om  
der skal være tilmelding via Nem Tilmeld på Højens hjemmeside.  
 

b. Klargøring på dagen 
Der skal stilles stole op i løbet af dagen. HK sørger for dette.  
Bestyrelsen mødes og gør klar fra kl. 17.30. Der skal laves kaffe og gøres klar til salg af kage.  
  

c. Servering? 
Der serveres kaffe og te. Bestyrelsen sørger for salg af dette.   
Vi spørger, om der er nogle forældre, der vil bage kage, der kan sælges. Hanne laver et opslag.  
Pengene går til eleverne på skolen. 
 

a. Planlægning af valgmøde lige efter foredraget  
Valgmødet afholdes kl. 20.30. Det afholdes i HGUs mødelokale.  
 
2. Det kommende bestyrelsesvalg Nya/ 30 min 

a. Gennemgang af tidsplan og materiale 
Nya gennemgik tidsplanen for valgperioden.   
Nya renskriver valgmaterialerne, og det er aftalt, at Belma læser det igennem, da bestyrelsen  
ønsker, at det bliver gjort mere simpelt og gennemskueligt. 
 

b. Valgbestyrelsen 
Bestyrelsen godkendte, at valgbestyrelsen udgøres af: Hanne, Helene og Nya.  
 

c. Aftale dato for opstillingsmøde (skal afholdes mellem d. 9/5 og 21/5) 
Mødet holdes d. 15/5 

d. Hvor mange genopstiller?  
Belma genopstiller 
Helene genopstille 
André genopstiller 
 
Jeanette B og Anja overvejer stadig, om de genopstiller.  
Jeanette G deltog ikke i bestyrelsesmødet, og det vides derfor ikke, om hun genopstiller.   

 
 

 
3. Forældretilfredshedsundersøgelse Nya/ 30 min 

Nya præsenterer resultaterne af den landsdækkende tilfredshedsundersøgelse, som Indrigs- 
og Sundhedsministeriet har gennemført i 2023. 
Vi drøfter resultaterne.  

 
Der er i 2023 gennemført en landsdækkende undersøgelse af forældrenes tilfredshed med landets  
skoler og SFO'er. Den samlende tilfredshed med skolen er 4,3 (på en skala var 1-5) og den  
samlende tilfredshed med SFO'en er 4,4 (på en skala var 1-5). For tre år siden var tallene lige  
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omvendt. Skolen er rigtig glade for, at forældretilfredsheden er rigtig høj på Højen Skole - både i  
forhold til skoledelen og SFO'en. Bestyrelsen roste de flotte resultater.  
Forældretilfredsheden på Højen Skole højere end resultaterne i både Vejle Kommune og Danmark  
i forhold til alle de spørgsmål, der besvares. 
 

 

 
Der er nogle spørgsmål, hvor tilfredsheden er faldet en smule siden 2020 – et fald på højst 0,3.  
Forældrene i bestyrelsen påpegede, at resultaterne stadig ligger over Vejle Kommune og Vejle,  
selv på de spørgsmål, hvor der har været et lille fald. Forældrene i bestyrelsen sagde også, at det  
er svært at fastholde så flotte resultater, så det er forventeligt, at der vil være små fald.  
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4. Forældrehenvendelser/5 min 
Der var ingen forældrehenvendelser  

 
5. Eventuelt/10 min 

 
a. Alle skal være obs på, at næste bestyrelsesmøde d. 22-2-2024, er et fælles bestyrelsesmøde  
med Grejsdal Skole og Vejle Midtbyskole. Mødet foregår på Vejle Midtbyskole.  

 
b. På Det fælles bestyrelsesmøde skal alle tre bestyrelser præsentere, hvilke tematikker de  
forskellige bestyrelser har arbejdet med, som de andre bestyrelser kan blive inspireret af. Hvad 
skal vi fortælle?  
Vi besluttede, at Hanne skal fortælle om flg.:  

i. De gode historier om Højen Skole  
ii. Hvordan vi har udvalgt forskellige tematikker, der arbejdes med  
iii. Socialt arrangement  

 
c. Skoleovertagelsesdagen d. 13/3 

Belma deltager 
Jeanette B deltager 
 

d. Børne- og Familieudvalget kommer på besøg på Højen Skole d. 8/2. De har ønsket at besøge  
skolen, fordi de gerne vil høre om den positive udvikling, som skolen har været igennem de  
seneste år.  
  


